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Undervisningsudvalget 

Christiansborg 

Svar på spørgsmål 120 (Alm. del): 

I brev af 8. december 2017 har udvalget bedt mig svare på følgende 

spørgsmål: 

 

Spørgsmål:  

”Ministeren bedes kommentere henvendelsen fra det faglige udvalg for 

finanssektoren, jf. UNU alm. del - bilag 35 vedrørende finansuddannel-

serne herunder deres ønske om, at virksomheder også efter 2020 kan 

indgå 2-årige praktikaftaler med gymnasialt uddannede.” 
 

Svar: 

Jeg er grundlæggende enig i vigtigheden af, at elever fra finansuddannel-

sen - og alle andre uddannelser - skal have de kompetencer, som er-

hvervslivet efterspørger.  

   

Det faglige udvalg for finanssektoren skriver, at de er bekymrede for en 

udvikling, hvor hovedforløbet for studenter, som efter 2020 optages på 

finansuddannelsen, reduceres fra to til ét år. Det faglige udvalg giver ud-

tryk for, at der er behov for, at gymnasialt uddannede på finansuddan-

nelsen bevarer et hovedforløb på to år for at kunne oppebære uddannel-

sens høje faglige niveau og for at i mødekomme arbejdsmarkedets kom-

petencekrav. 

 

Det var præcist på grund af arbejdsmarkedets højere kompetencekrav 

inden for kontorområdet, herunder på specialet finansuddannelsen, at 

der i forbindelse med erhvervsuddannelsesreformen blev etableret en 

eux-model, hvor eleverne på uddannelsen får et fireårigt uddannelsesfor-

løb med både erhvervsuddannelseskompetencer og kompetencer på 

gymnasialt niveau.  

 

Jeg har forståelse for det faglige udvalgs bekymring, men jeg vil samtidig 

mane til besindighed: Først i slutningen af 2018 vil vi have erfaring fra 

virksomheder, elever og skoler med, hvordan det er gået med de nye 

eux’ere. Når erfaringen bliver samlet i evalueringen i 2019, vil jeg sam-
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men med aftalekredsen bag erhvervsuddannelsesreformen drøfte de 

merkantile uddannelser.   

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Merete Riisager 


